
1 
 

 

ZÁPIS 
z 18. JEDNÁNÍ 

Regionální stálé konference pro území  

Plzeňského kraje 
 

 
 

Pořadové číslo jednání RSK PK:  18 

Datum konání:    8. září 2022 

Jednání zahájeno v:    14.00 h 

Jednání ukončeno v:    15.50 h 

Místo:      Krajský úřad Plzeňského kraje, Škroupova 18, Plzeň 

Přítomni: E. Beneš, K. Ferschmann, A. Janská, J. Kuželka, M. Michalec, 

Z. Novotný, D. Pakandl, J. Přibáň, D. Svoboda, F. Uhlík,  

Omluveni:     J. Červenka, V. Krumer, R. Špoták, P. Vanka  

Hosté: T. Buriánek, P. Duda, H. Vačkářová, F. Zapletal, P. Ježková, L. 

Pózelová, J. Karásek, J. Havlíčková 
 

Zahájení, schválení programu a účasti hostů 

 p. Přibáň v úvodu přivítal přítomné a omluvil neúčast p. hejtmana Rudolfa Špotáka a p. náměstka Petra Vanky, 

kteří se dnešního jednání nemohou zúčastnit z důvodu zahraniční služební cesty. Následně představil program 

jednání a přítomné hosty a vyzval přítomné k vyjádření k návrhu programu i k přítomnosti hostů na dnešním 

jednání. Vzhledem k tomu, že nikdo neměl námitky proti účasti hostů, ani proti navrženému programu jednání, 

byly tyto jednomyslně schváleny. Usnesení č. RSK PK 18/01 bylo přijato. 

 omluvil rovněž p. Daňka, zástupce MMR, který na jednání RSK dorazil z důvodu komplikací v dopravě se 

zpožděním. 

RAP PK 2021+ - projednání a schválení oblastí ZZS, Silnice II. třídy a Střední školství 

 p. Přibáň zopakoval základní informace k RAP a uvedl, že na dnešní jednání jsou připraveny ke schválení 3 ze 4 

oblastí, a to Silnice II. třídy, Střední školství a Zdravotnická záchranná služba.  

 Následně seznámil přítomné se všemi oblastmi RAP a v krátkosti představil některé z projektů zařazených do 

seznamů. Uvedl také, že seznamy byly sestavovány vždy odborníky na danou problematiku, tzn. např. na přípravě 

seznamu projektů pro oblast ZZS se podílel nejen odbor zdravotnictví Krajského úřadu Plzeňského kraje, ale rovněž 

pracovníci Zdravotnické záchranné služby Plzeňského kraje, seznam projektů pro oblast středních škol byla 

několikrát projednávána a ve finále i schválena pracovní skupinou RSK pro oblast Vzdělávání, a na tvorbě seznamu 

projektů pro oblast Silnic II. třídy se krom pracovníků odboru dopravy a silničního hospodářství KUPK, podíleli 

rovněž pracovníci Správy a údržby silnic Plzeňského kraje a Regionální rozvojové agentury PK. 

 uvedl, že představené tabulky projektů  nejsou fixní a pokud by bylo potřeba, je možné vždy po 6 měsících od 

předchozího schválení změnit. Nicméně tabulky jsou schváleny na 130% alokace, abychom měli v zásobě náhradní 

projekty, pokud by se stalo, že některý z projektů v tabulce, by se z nějakého důvodu nerealizoval. 

 následně dal p. Přibáň možnost k diskusi k tomuto bodu, do diskuse se nikdo nepřihlásil. 

 byl představen návrh usnesení k tomuto bodu a členové RSK byli vyzváni k hlasování – všichni PRO, usnesení č. RSK 

PK č. 18/02 bylo přijato. 
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Výběr a schválení vize a globálního cíle Programu rozvoje Plzeňského kraje 2022+ 

 p. Buriánek uvedl, že doposud byly věnovány velmi intenzivní práci analytické části. Dostalo se  k nám velmi  mnoho 

kvalitních podnětů z řad členů pracovních skupin, takže i když jsme se snažili udělat analytickou část co 

nejstručnější, i tak má nakonec 150 stran. Nyní se tedy přesouváme k přípravě strategické části. Příští týden začínají 

jednání pracovních skupin k návrhové – strategické části, a budeme řešit jak definovat cíle pro další období.  

 následně představil harmonogram přípravy programu, a uvedl, že na dnešním jednání je na RSK, aby vybralo 

z navržených variant vizi a misi Programu rozvoje kraje.  

 Pracujeme v 6 tematicky rozdělených prioritních osách, úzce spolupracujeme s jednotlivými odbory KUPK. 

Program kraje bereme jako strategický rámec směřování kraje do budoucna, nechceme tedy řešit pouze aktuálně 

palčivá témata jako je energetická krize či migrační vlna, ale připravujeme jej více obecně a tato konkrétní témata 

pak budou rozpracována do akčních plánů na jednotlivé roky. 

 Vize říká, kde bychom se viděli po uskutečnění strategie, resp. jak se PK vnímá v cílovém stavu. Globální cíl tuto 

vizi rozpracovává do většího detailu. Připraveny jsou 4 návrhy vize a globálního cíle a na RSK je nyní vybrat ty, které 

jsou nejbližší představě RSK o směřování.  

 p. Michalec doplnil, že velmi děkuje firmě Moore za dosavadní práci a za přípravu návrhů vizí a globálních cílů a 

požádal členy RSK, aby se nebáli diskutovat a vybrali ten, z jejich pohledu, nejlepší návrh. 

 p. Novotný navrhl vizi č. 4, p. Michalec jeho návrh podpořil, p. Přibáň uvedl, že návrh 4 i jemu připadá nejvíce 

výstižný. 

 p. Buriánek doplnil, že pokud by se ještě vyskytl nějaký návrh na doplnění, či změnu, není problém to zapracovat. 

Vybraná varianta č. 4 bude nyní použita pro další práci v pracovních skupinách a samozřejmě se dále počítá 

s možností připomínkovat veškeré výstupy. 

 p. Přibáň poděkoval p. Buriánkovi a následně představil přítomným návrh usnesení k tomuto bodu a vyzval 

k protinávrhům či připomínkám. Nikdo nebyl proti, ani nevznesl žádnou připomínku. Návrh usnesení RSK PK č. 

18/03 byl jednomyslně přijat. 

Informace pro RSK z národní úrovně MMR 

 p. Daněk představil přítomným svoji prezentaci, v níž si připravil aktuální informace o programovém období 2021 

– 2027, Akčním plánu Strategie regionálního rozvoje ČR 2023-2024 či Národním plánu obnovy. 

 MMR vydalo novou publikaci „Abeceda fondů EU“, která obsahuje základní informace nejen o všech operačních 

programech, ale také o tom, co je potřeba udělat proto, abyste mohli podat žádost, a co čeká příjemce poté, co 

jeho je jeho žádost o dotaci schválena. Publikace je dostupná v elektronické formě na tomto odkazu: ABECEDA-

FONDU-EU-2021–2027.pdf.aspx (dotaceeu.cz); 

 v roce 2022 je připraveno k vyhlášení cele, 181 výzev, přičemž nevyšší objem prostředků plánuje rozdělit program 

IROP a OP Doprava; Harmonogramy výzev jednotlivých operačních programů jsou dostupné na těchto odkazech: 

o OP Doprava: Opd.cz - Výzvy 

o Integrovaný regionální operační program (IROP): IROP - Ministerstvo pro místní rozvoj ČR - Výzvy 2021-

2027 (mmr.cz) 

o OP Technologie a aplikace pro konkurenceschopnost (TAK): Výzvy OP TAK – API (agentura-api.org) 

o OP Jan Amos Komenský (JAK): Výzvy – OP JAK 

o OP Životní prostředí (ŽP): Nabídka dotací – Operační program Životní prostředí (opzp.cz) 

o OP Zaměstnanost + (Z+): Přehled výzev - www.esfcr.cz 

 byly představeny hlavní změny v AP SRR ČR – odstraněny byly aktivity: Podpora organizace kongresů globálního 

významu a Edukace samosprávy v oblasti zdravotnictví a jeho managementu; naopak zařazeny byly aktivity: 

Podpořit specifické problémy a potenciál HSOÚ a Podpora metropolitní spolupráce 

https://www.dotaceeu.cz/getmedia/4bdc6693-acda-4210-a3c4-c5afaedff0be/ABECEDA-FONDU-EU-2021%E2%80%932027.pdf.aspx?ext=.pdf
https://www.dotaceeu.cz/getmedia/4bdc6693-acda-4210-a3c4-c5afaedff0be/ABECEDA-FONDU-EU-2021%E2%80%932027.pdf.aspx?ext=.pdf
https://www.opd.cz/stranka/vyzvy
https://irop.mmr.cz/cs/vyzvy-2021-2027
https://irop.mmr.cz/cs/vyzvy-2021-2027
https://www.agentura-api.org/cs/radce/vsechny-vyzvy/
https://opjak.cz/vyzvy/
https://opzp.cz/nabidka-dotaci/
https://www.esfcr.cz/prehled-vyzev-opz-plus


3 
 

 HSOÚ – zohledněno při přípravě AP SRR na roky 2023-24; zohledněno při přípravě národních dotačních titulů pro 

rok 2023; plánována je konference k HSOÚ – sdílení zkušeností, představení možné podpory z různých úrovní, 

možné strategie rozvoje HSOÚ apod., termín zatím  není stanoven. 

 Národní plán obnovy – role RSK v rámci komponent věnovaným Specifickým brownfields (počítáme cca s 1 

projektem na kraj) a Regionálním kulturním a kreativním centrům 

 p. Příbáň doplnil, že dnes ráno proběhlo online setkání vyjednávacího týmu AK ČR k tématu brownfieldů, a že jsme 

jako kraje určitě ochotni se dohodnout na nějakém modelu hodnocení/zapojení RSK. Nechceme, aby byl proces 

hodnocení zatížen zbytečnými administrativními kroky. 

 p. Daněk následně pokračoval informacemi o integrovaných nástrojích – CLLD a ITI. ITI Plzeňské aglomerace se 

v současné chvíli nachází uprostřed procesu hodnocení.  

 na závěr byly poskytnuty pozvánky na zajímavé akce (všechny pozvánky jsou dostupné rovněž na stránkách územní 

dimenze): např. konference Inovativní region – 9.- 11. 11. 2022 – realizováno v rámci českého předsednictví EU, či 

20. výročí Evropského týdne regionů a měst, Brusel (dříve Open Days), MMR se podílí na realizaci několika 

workshopů. 

 p. Přibáň poděkoval p. Daňkovi za poskytnuté informace a vyzval k dotazům. Vzhledem k tomu, že se nikdo do 

diskuse nepřihlásil, doplnil, že i Plzeňský kraj v rámci českého předsednictví připravil celou sérií akcí ve 

společensko-kulturní rovině. Přehled akcí je součástí zápisu. Většina akcí se koná v budově Plzeňského kraje 

v Bruselu, a jste samozřejmě všichni srdečně zváni.  

 

Národní plán obnovy – zapojení RSK PK do procesu hodnocení 

 p. Přibáň představil informace o zapojení RSK do procesu hodnocení výzvy komponenty 4.5 NPO Rozvoj kulturního 

a kreativního sektoru. Cílem výzvy je podpořit spolupráci, rozvoj inovačního potenciáu kulturního a kreativního 

sektoru a zvýšit udržitelnost kulturní infrastruktury.  

 alokace na celou výzvu činí 2,7 mld. Kč, přičemž pro Plzeňský kraje je z tohoto objemu připraveno 168 milionů Kč.  

 RSK jsou do procesu hodnocení zapojeny v prvním kole, kdy bude projekty hodnotit vždy 7 – 9 regionálních expertů 

jmenovaných právě RSK. Hodnotitelem nemusí být nutně člen RSK PK, ale důležité je vybrat hodnotitele tak, aby 

byly zastoupeni nejrůznější aktéři regionální sféry v kraji. 

 při rozeslání pozvánky na dnešní jednání byli členové RSK vyzváni k nominacím možných hodnitelů, kteří by mohli 

tuto činnost vykonávat a sešla se nám jména hodnotitelů uvedena na sl. č. 19 prezentace. Doplnil, že 7 navržených 

hodnotitelů je doplněno o jeho osobu jako náhradníka, a to z toho důvodu, aby nebylo hodnocení ohroženo, pokud 

by se některý z hodnotitelů dostal do střetu zájmů. 

 p. Beneš doplnil, že na přelomu letožního roku se předpokládá vyhlášení další části výzvy pro menší kulturní a 

kreativní centra ve městěch do cca 10 tisíc obyvatel. Alokace pro tuto výzvu bude cca 500 milionů Kč, prozatím 

není zřejmé, jak bude vypadat rozdělení do krajů.   

 p. Přibáň poděkoval a následně vyzval, zda jsou nějaké další návrhy na další hodnotitele. Žádný doplňující návrh 

nepadl. Představil proto návrh usnesení a nechal hlasovat. Všichni PRO, návrh usnesení č. RSK PK č 18/04 byl 

schválen. 

Různé, diskuse 

 p. Přibáň připomněl potřebu stále vyplńovat a aktualizovat data v Informačním systému projektových záměrů, 

protože MMR s těmito daty pracuje a využívá je k nastavení svých dotačních programů. V případě potřeby či 

dotazů k systému je možné se obrátit na kolegyni Lenku Pózelovou, která má systém u nás na kraji na starost (tel: 

377 195 618, e-mail: lenka.pozelova@plzensky-kraj.cz) 

 dále uvedl posun v problematice HSOÚ, kdy v současné době je po počátečních setkáních se starosty všech 

dotčených ORP, zpracovávána pilotní studie, a to pro ORP Sušice. Příprava studie probíhá ve spolupráci 

s Regionální rozvojovou agenturou Plzeňského kraje a je plně financována z rozpočtu Plzeňského kraje.  

mailto:lenka.pozelova@plzensky-kraj.cz
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 p. Uhlík doplnil, že práce na studii byly zahájeny na počátku léta, a zpočátku bylo v plánu provést ještě v září 

projednání prvních výstupů se starosty obcí v ORP Sušice předtím, než bude studie zcela dokončena. Nakonec, po 

dohodě s p. starostou ze Sušice jsme toto setkání odložili s ohledem na komunální volby.  

o V současné chvíli je hotová datová příprava a studium všech zásadních materiálů pro přípravu studie; Naší 

prací jsme se snažili pohlédnout na daná data trošku odlišným pohledem  a navázat je na indikátorovou 

soustavu, kterou používá strategie regionálního rozvoje. 

o Území vymezená jakou HSOÚ jsou v Plzeňském kraji celkem 3, krom Sušicka se jedná také o Horažďovicko, 

Nepomucka a část Brd. Pro letošek tedy začínáme se zpracováním pilotní studie pro ORP Sušice a následně 

se budeme, podle toho jak bude tato práce úspěšná, věnovat i zpracování studií pro zbývající oblasti PK. 

o Účelem zpracování studie je zhodnocení rozvojových potřeb a doporučení aktivit, které jsou vhodné pro 

zvýhodněnou podporu. Věnujeme se tradičním tématům, a studii končíme 30. 9. 2022. 

o Hlavní důvod, proč je území Sušicka charakterizováno jako hospodářsky a sociálně ohrožené je perifernost, 

zhoršená dopravní dostupnost a izolovanost. ORP Sušice je dokonce jedním ze dvou ORP v republice, které 

není napojen na silnice I. třídy. Je zde taktéž poměrně veliký počet sídel, ale podíl sídel, která vůbec nejsou 

napojena na regionální silniční síť je realivně veliký.   

o Téměř polovina ORP Sušice se nachází v prostoru NP či CHKO Šumava. Diferenciace vnitřního území ORP 

je velmi zajímavá, oproti relativně velmi dobře dostupné Sušici, Modravě, či centrální části Šumavy, jsou 

zcela neznámá a opomíjená sídla např. jižně od Rabí jako např. Žihobce, Nezamyslice, Frymburk. Tento 

prostor můžeme nazvat superperiferním.  

o Dalším ze sledovaných témat bylo např. vzdělávání, ať už z pohledu kapacit, či  demografického vývoje. 

Velmi významná je přítomnost 2 středních škol v ORP. 

 p. Přibáń poděkoval a doplnil, že probíhají rovněž jednání se starostou ORP Horažďovice, a rádi bychom 

následně pokračovali zpracováním podobné studie pro toto ORP, nicméně nyní musíme počkat na to, jak 

dopadnou volby. 

 p. Přibáň poté vyzval k dotazům a diskusi, ale protože se nikdo již do diskuse nepřihlásil, poděkoval všem za 

účast a jednání ukončil.  

 

Zpracovala:   Ing. Petra Ježková 

Dne:   12. 09. 2022 

 

 


